
Rada Miejska w Kluczborku 

Rada Miejska w Kluczborku 

Protokół nr VII  

Sesja w dniu 30 października 2024. Obrady rozpoczęto 30 października 2024 o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 16:20 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Adamski 

2. Kryspin Cieplik 

3. Mateusz Dybka 

4. Ewa Felusiak 

5. Henryk Fraszek 

6. Marek Gąszczak 

7. Janusz Kallus 

8. Jan Kałuża 

9. Stanisław Konarski 

10. Andrzej Konwiński 

11. Andrzej Kosmala 

12. Anna Król 

13. Kamilla Kuźmicka 

14. Adam Michalewski 

15. Dariusz Morawiec 

16. Anna Poloczek 

17. Piotr Rewienko 

18. Piotr Sitnik 

19. Adam Sokołowski 

20. Adam Szmigiel  

21. Marek Wojna 

1. Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

W sesji udział wzięli Burmistrz Kluczborka Jarosław Kielar, II Zastępca Burmistrza Miasta 

Kluczborka Dariusz Mazurczak, Sekretarz Gminy Maciej Tomaszczyk, Skarbnik Gminy Piotr 

Lewald, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kluczborku Miłosz Kawałkowski. 

 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności podejmowanych uchwał, 

Przewodniczący Obrad Piotr Sitnik poinformował, że na Sali obecnych jest 19 radnych. 

Nieobecność zgłosił Radny Krzysztof Adamski. 

 

b) ustalenie porządku obrad, 

Głosowano w sprawie: 

ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

c) przyjęcie protokołu z sesji nr VI z dnia 09.10.2024 r., 

Bez uwag przyjęto protokół z sesji VI z dnia 09.10.2024 r. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z sesji nr VI z dnia 09.10.2024 r.,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Po głosowaniu pojawił się Radny Stanisław Konarski, wobec czego na Sali obrad obecnych 

jest 20 radnych. 

 

d) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działalności między sesjami. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach między sesjami. 

W dniu 23 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja Kultury, Oświaty, Sportu  

i Turystyki. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał, subwencja oświatowa oraz dodatkowe 

środki finansowe w roku szkolnym 2023/2024. W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz 

Miasta, Pierwszy Zastępca Burmistrza oraz Skarbnik. 

W dniu 23 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja Spraw Obywatelskich 

i Socjalnych. Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał oraz wizyta w Zakładzie 

Karnym w Kluczborku. W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Pierwszy Zastępca 

Burmistrza oraz Skarbnik. 

W dniu 24 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał. W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz 

Miasta oraz Skarbnik. 

W dniu 28 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja Rewizyjna. 

Tematem posiedzenia była analiza sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta  

oraz kontrola działań w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi. W posiedzeniu 

uczestniczył Burmistrz Miasta, Drugi Zastępca Burmistrza oraz Naczelnik Wydziału Ochrony 

Środowiska i Leśnictwa. 

W dniu 29 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał. W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz 

Miasta, Drugi Zastępca Burmistrza oraz Skarbnik. 

W dniu 16 października 2024 r. posiedzenie odbyła Komisja Skarg.  

Tematem posiedzenia była analiza skargi na Miejski Zarząd Obiektów Komunalnych  

w Kluczborku. 

 

2. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący przekazał informację, że od ostatniej sesji wpłynęła 1 interpelacja –  

od Radnego Andrzeja Kosmali oraz jedno Zapytanie od Radnego Mateusza Dybki. 

Poinformował również, że Interpelacje i Zapytania, jak i odpowiedzi na nie trafiają  

do radnego składającego interpelację oraz zapytanie, a także publikowane są w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Nikt z Radnych nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Odczytanie opinii przez Przewodniczących Komisji. 

Opinia Komisji Kultury Oświaty Sportu i Turystyki  

Na posiedzeniu w dniu 23 października 2024 r. analizując materiały na sesję, Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. Przewodniczący Komisji  



Andrzej Konwiński 

Opinia Komisji Spraw Obywatelskich i Socjalnych  

Na posiedzeniu w dniu 23 października 2024 r. analizując materiały na sesję, Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. Przewodniczący Komisji  

Jan Kałuża. 

Opinia Komisji ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej  

i Ochrony Środowiska  

Na posiedzeniu w dniu 24 października 2024 r. analizując materiały na sesję, Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. Przewodnicząca Komisji Ewa 

Felusiak. 

Opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej  

Na posiedzeniu w dniu 29 października 2024 r. analizując materiały na sesję, Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przygotowane projekty uchwał.  

Przewodniczący Komisji Janusz Kallus. 

 

1) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ulicy na terenie wsi Ligota Zamecka. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ulicy na terenie wsi Ligota Zamecka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

2) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ulicy na terenie wsi Ligota Zamecka. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ulicy na terenie wsi Ligota Zamecka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

3) Projekt uchwały w sprawie powołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Kluczborku. 

Przewodniczący Piotr Sitnik poinformował, że wybierany będzie Opiekun Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Kluczborku spośród dwóch osób wskazanych przez młodzież podczas  

I sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej.  



Głos zabrał Radny Mateusz Dybka z pytaniem, czy można kandydatom na opiekuna zadawać 

pytania?. Radny Kryspin Cieplik zapytał, czy można się przedstawić? 

Przewodniczący zarządził, że najpierw wybrana zostanie Komisja Skrutacyjna. Zapytał,  

kto jest chętny oraz zaproponował na członka komisji Radnego Janusza Kallusa, ten wyraził 

zgodę. Radny Kryspin Cieplik zaproponował, by członkiem komisji była Radna Anna 

Poloczek, która również wyraziła zgodę. Zgłosił się także Radny Adam Szmigiel, wyrażając 

zgodę na udział w komisji.  

Głosowano jawnie, za podniesieniem ręki, w sprawie zatwierdzenia Komisji Skrutacyjnej. 

Komisja została jednogłośnie przegłosowana.  

Głos zabrał Burmistrz Miasta Kluczborka, zadał pytanie, co mają do rzeczy pytania  

do kandydatów, jeżeli kandydatów wybrała Młodzieżowa Rada w Kluczborku. Przekazał,  

że wysłuchanie kandydatów jest jak najbardziej słuszne, ale pytania do kandydatów  

to nie klasówka, tylko wybór. 

Przewodniczący zarządził krótką przerwę w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej. 

 

PRZERWA  

 

Wznowiono obrady. Radny Janusz Kalus poinformował, że wybrana Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się w składzie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Janusz Kallus, Anna 

Poloczek i Adam Szmigiel- członkowie Komisji. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

odczytał także informację o zasadach głosowania: Głosujemy poprzez postawienie jednego 

znaku „x” w kratce wyłącznie przy nazwisku wybranego kandydata. Postawienie znaku „x” 

więcej niż przy jednym kandydacie lub niepostawienie żadnego znaku, jest głosem 

nieważnym. Znak x to co najmniej dwie linie przecinające się wewnątrz kratki. Wszelkie inne 

dopiski na karcie nie wpływają na ważność głosu. Komisja przygotowała urnę do głosowania. 

Przewodniczący wyraził zgodę na przedstawienie się kandydatów. Jako pierwszy głos zabrał 

Radny Kryspin Cieplik opowiedział o swoich osiągnięciach, następnie informacje o sobie 

przekazała Radna Anna Król. 

Po wysłuchaniu przemówień Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos Przewodniczącemu 

Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Janusz Kallus przekazał, że Komisja przygotowała 20 jednobrzmiących kart  

do głosowania i przystępujemy do głosowania. Wyczytywani zostali radni z imienia  

i nazwiska. Po kolei podchodzili do urny i oddawali głos. 

Po głosowaniu Przewodniczący zarządził przerwę, by Komisja policzyła głosy i sporządziła 

protokół z wyborów tajnych. 

 

Przerwa 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik wznowił obrady. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał 

wyniki z protokołu, stwierdzając, że w głosowaniu tajnym na Opiekuna do Młodzieżowej 

Rady Miejskiej oddano 20 głosów. Głosów ważnych 20 oraz głosów nieważnych 0. Radny 

Kryspin Cieplik otrzymał 8 głosów, radna Anna Król 12 głosów. Komisja stwierdziła,  

że Opiekunką Młodzieżowej Rady Miejskiej wybrana została Radna Anna Król. 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik odczytał przegłosowaną tajnie uchwałę w sprawie powołania 

opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kluczborku. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi z dnia 23 września 2024 r. na Miejski Zarząd 

Obiektów Komunalnych. 

 



Przewodniczący Piotr Sitnik odczytał opinię Komisji Skarg.  

Opinia Komisji Skarg stanowiąca uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi. 

Komisja Skarg na zwołanym posiedzeniu w dniu 16 października 2024 r., po szczegółowym 

przeanalizowaniu posiadanych pism skierowanych przez mieszkankę Kluczborka, 

dotyczących działalności Miejskiego Zarządu Obiektów Komunalnych w Kluczborku 

stwierdziła, że skarga jest nieuzasadniona. Komisja Skarg wysłuchała wyjaśnień ze strony 

pracownika Miejskiego Zarządu Obiektów Komunalnych dotyczących zasad przydzielania 

mieszkań osobom zainteresowanym, które złożyły wniosek i spełniły kryteria ich 

przyznawania. Szczegółowo przeanalizowano także sytuację mieszkaniową osoby składającej 

skargę, jednak nie dopatrzono się uchybień ze strony MZOK ani Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej. Nie znaleziono tym samym potwierdzeń dla stawianych w skardze zarzutów. 

Zwrócono ponadto uwagę, że MZOK w swojej korespondencji zaproponował mieszkance 

pomoc prawną, co może stanowić duże wsparcie w opisywanej przez mieszkankę sytuacji. 

W związku z powyższym skarga na działalność Miejskiego Zarządu Obiektów Komunalnych 

w Kluczborku została jednomyślnie uznana za nieuzasadnioną. Pod skargą podpisał  

się Przewodniczący Komisji Dariusz Morawiec. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi z dnia 23 września 2024 r. na Miejski Zarząd 

Obiektów Komunalnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

5) Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu "Zasłużony dla Kluczborka". 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu "Zasłużony dla Kluczborka". 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

6) Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

Głos zabrał Radny Mateusz Dybka, mówiąc, że chce zgłosić poprawkę do uchwały §1 pkt. 2 



od budynków lub ich części, dalej pkt. 2 związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej podpunkt a mieszkania do 45 tys. metrów kwadratowych łącznie 30 zł od 

jednego metra powierzchni użytkowej, to znaczy, by obniżyć tę kwotę, ponieważ zmienia się 

finansowanie gmin i dzięki temu gmina Kluczbork otrzyma według symulacji 20 mln więcej 

pieniędzy, dzięki temu będzie można, jak przypuszczam, realnie pomóc mieszkańcom 

prowadzącym działalność gospodarczą i uniknąć kolejnych obciążeń finansowych. Byłby to 

dobry gest w ich stronę, dobra atmosfera dla lokalnego biznesu stąd składam tę poprawkę. 

Radny Dariusz Morawiec poprosił o opinię w sprawie tej poprawki Burmistrza lub Skarbnik 

Gminy Kluczbork.  

W odpowiedzi Skarbnik Gminy Piotr Lewald przekazał, że już wielokrotnie na komisjach 

dyskutował na ten temat, że jest przeciwny takiemu obniżeniu. Podatki są zwiększone o 

jednakowy mniej więcej wskaźnik. Nie wiem, dlaczego akurat przedsiębiorcy mają być 

uprzywilejowani, a nie inni mieszkańcy płacący podatek od mieszkań. Wszystkich traktujemy 

równo, mieszkańców, przedsiębiorców, czy osoby mające budynki pozostałe. 

Burmistrz Jarosław Kielar dodał, że te zmiany to jest ponad 900.000 tysięcy w skali roku. 

Budżet jest w tej chwili bilansowany, część tych pieniędzy prawdopodobnie pójdzie na 

Budżet Obywatelski. Bieżące wydatki także rosną, zwiększone podatki to nie jest zachcianka 

gminy, według wstępnych obliczeń wzrosną płace czy w oświacie, czy wszystkich 

pracowników, jakich mamy, czyli około tysiąca osób Musimy brać za to odpowiedzialność.  

 

Przygotowano więc głosowanie odnośnie do wprowadzonej na sesji poprawki Radnego 

Mateusz Dybki. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości- poprawka Radnego 

Mateusza Dybki.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek, 

Piotr Rewienko, Adam Szmigiel  

PRZECIW (11) 

Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej Konwiński, Anna Król, 

Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Henryk Fraszek, Stanisław Konarski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

Przewodniczący, przekazał informacje, że poprawka nie przeszła, poprosił więc o głosowanie 

uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej Konwiński, Anna Król, 

Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel , 



Marek Wojna 

PRZECIW (5) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Piotr Rewienko 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

7) Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, 

Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (5) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Fraszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

8) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Kluczbork na lata 2025-2029. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Kluczbork na lata 2025-2029. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

9) Projekt uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (1) 

Kamilla Kuźmicka 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

10) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

11) Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących  

się w gminnej ewidencji zabytków. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących  

się w gminnej ewidencji zabytków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Adamski 

 

4. Odpowiedzi na zgłoszone w pkt. 2 interpelacje i zapytania Radnych. 

Brak pytań w pkt. 2 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres między sesjami. 

 

a) opinia komisji rewizyjnej  

Przewodniczący Piotr Sitnik poinformował, że będzie odczytana przez zastępcę Komisji 



Rewizyjnej Andrzeja Kosmalę.  

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kluczborku  

do sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Kluczborka za okres od 03.10.2024 r. do 

23.10.2024 r. Na posiedzeniu w dniu 28 października 2024 r. Komisja dokonała analizy 

sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Kluczborka za okres między sesjami.  

Wyjaśnień udzielił Burmistrz Miasta w następujących sprawach:  

Zarządzenia  

A - 2 - w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej.  

A - 7 - w sprawie trybu przeprowadzania konsultacji z uprawnionymi podmiotami projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Kluczbork z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2025.  

A - 12 - w sprawie ogłoszenia naboru i powołania Komisji Konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu i wyłonienia kandydata na stanowisko Inspektora w Wydziale 

Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Urzędu Miejskiego w 

Kluczborku.  

A - 14 - w sprawie powołania Komisji Opiniującej wnioski o przyznawanie nagrody dla osób 

promujących miasto i gminę Kluczbork w roku 2024 oraz ustalenia zasad jej działania.  

Umowy, aneksy, zlecenia, zamówienia  

B – 439 – Zlecenie GNP, PG-K GEODZJA s.c. ul. Katowicka 12, 46-200 Kluczbork, zlecenie 

wykonania mapy do celów projektowych na ul. Opolskiej w Kluczborku  

B – 442 - Umowa nr KG/24001109, ESBANK Bank Spółdzielczy, ul. Tysiąclecia 4, 97-500 

Radomsko, umowa o kredyt w rachunku kredytowym dla jednostki samorządu terytorialnego 

(zaplanowany w budżecie Gminy Kluczbork na rok 2024- przeznaczony na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Kluczbork).  

B – 448 – Umowa GNP.272.9.2024.JK, MPZPIan Grzegorz Kołosionek, ul. Wronia 4A, 51-

417 Wrocław, umowa opracowania projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kluczbork dla części obrębów Łowkowice, Maciejów, Kujakowice 

Dolne, Kujakowice Górne, Biadacz. Ligota Zamecka, Ligota Górna, Ligota Dolna, 

Kluczbork, Bogdańczowice, Smardy Górne, Gotartów, Bogacica, Krasków, Kuniów, 

Borkowice, Bażany pod lokalizację elektrowni wiatrowych.  

B – 449 - Umowa zlecenie 82/2024 GM.31.2024.AS, osoba prywatna, zlecenie wykonania 

usługi polegającej na: wyznaczeniu miejsc handlowych na zieleńcu przy ul. Opolskiej  

w Kluczborku.  

Rozstrzygnięcia:  

I W dniu 09.10.2024 r. Burmistrz podjął rozstrzygnięcie, które dotyczyło: sprzedaży w 

trybie bezprzetargowym działki 349/7 położonej w Kluczborku przy ul. Generała Andersa na 

polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej do działki 3024 będącej 

własnością wnioskodawców.  

II W dniu 09.10.2024 r. Burmistrz podjął rozstrzygnięcie, które dotyczyło: sprzedaży w 

trybie bezprzetargowym działki 349/8 położonej w Kluczborku przy ul. Generała Andersa na 

polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej do działki 3026 będącej 

własnością wnioskodawcy.  

 

Po wyjaśnieniach w/w sprawozdanie przegłosowano większościowo.  

Podpisał Przewodniczący Komisji Krzysztof Adamski 

 

b) dyskusja, 

Radny Henryk Fraszek zapytał, czy z gminy są jakieś wytyczne dotyczące projektu lokalizacji 

wiatraków, jakie dane wyjściowe otrzymała wspominana w sprawozdaniu firma. 



Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar. Powiedział, że w tej 

chwili są dwa procesy, jeden jest tym rozpoczętym kilka lat wstecz, wytyczne dotyczyły 

minimum 900 metrów od zabudowań mieszkalnych. Ustawa pozwala na usytuowanie w 

obrębie 700 metrów. Drugi proces się dopiero rozpoczął. Procedury trwają. Żadna działka nie 

jest własnością gminy, żadna sprzedaży ze strony gminy nie następowała. Wytyczne są 

związane z ustawami procedowanymi przez sejm. Planu jeszcze nie ma, będzie on dopiero 

uchwalany i procedowany zgodnie z wytycznymi. Wytyczne nadają nam decyzje 

środowiskowe, ustawa i tak dalej, jeżeli to wszystko jest zgodne z prawem, właściciele 

działek wyrazili zgodę, wówczas będziemy do tego podchodzić. My procedujemy zadanie, 

które jest robione zgodnie z prawem funkcjonującym w Rzeczpospolitej Polskiej. 

Następnie Radny Mateusz Dybka zapytał o punkt ze sprawozdania 445 -usługa 

gastronomiczna i noclegowa w Pałacu Pawłowice dla gości przybywających na Spotkanie 

Miast Partnerskich w terminie od 3 do 6 października 2024 r. ile to było gości i czy były 

rozpatrywane kontroferty do tego zadania? 

Ponownie odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar. Powiedział, że 

były to delegacje z Niemiec, Anglii, Dzierżoniowa i Ukrainy. Największa delegacja z 

Niemiec sama płaciła za noclegi. Ze względu na liczność grupy niemieckiej, do tego po 

cztery, pięć osób z innych samorządów mogli tylko nocować w Pawłowicach. Wiemy, że z 

bazą noclegową wokół Kluczborka są problemy. W Pawłowicach mieliśmy ich wszystkich, 

całe grupy w jednym miejscu, to ułatwiało i umożliwiało w sposób właściwy ich przyjęcie. 

Nie ma co ukrywać, że z rewizytą będą również jechać grupy z Polski, chociażby do Niemiec. 

Zazwyczaj Polacy nie płacą za noclegi, tylko płacą przyjmujący. Myśmy pokrywali noclegi 

gości plus dwa spotkania oficjalne, które odbyły się w związku z tą wizytą. Były to wizyty 

związane z obchodami 20-lecia partnerstwa przesunięte ze względu na covid. Udział brali 

także przedstawiciele Rady Miejskiej, jak i kierownictwo urzędu. 

Radny Kosmala zadał pytanie, czy wskazana wcześniej odległość,700 metrów, czy projektant 

musi się stosować do tej normy, czy możemy zwiększyć tę odległość do 900, czy nie możemy 

tego narzucić?.  

W odpowiedzi Burmistrz Miasta Kluczborka przekazał, że podaliśmy przy pierwszym planie 

minimum 900 metrów od zabudowań mieszkalnych. Ustawa pozwala na usytuowanie w 

obrębie  minimum 700 metrów. Natomiast przy drugim planie będziemy rozmawiać. 

Radny Kosmala zapytał, kiedy można wnieść uwagę o zwiększenie? 

Burmistrz odpowiedział, że wówczas, kiedy będzie procedura. 

Radny Stanisław Konarski zapytał, czy ważniejszy jest ustalony plan, czy ustawa? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie ma jeszcze żadnego planu uchwalonego. W ustawie 

zapisane jest minimum 700 metrów, my w procesowaniu planu zagospodarowania 

przestrzennego przez wcześniejszą radę zapisaliśmy 900 metrów. To była inna procedura.  

 

c) przyjęcie sprawozdania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

6. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Sitnik przekazał, że: 

15 października 2024 r. został powołany klub radnych pod nazwą „KW Wyborców Ziemia 

Kluczborska”. Przewodniczącym Klubu Radnych jest Radny Andrzej Konwiński.  



21 października Klub Radnych „Stąd Jesteśmy” zwrócił się z prośbą o organizację wizyty 

studyjnej dla zainteresowanych Radnych Gminy Kluczbork na jednej z farm wiatrowych 

zrealizowanych przez VSB Energie Odnawialne Polska- pismo do wglądu w Biurze Rady. 

Dodał, że jeżeli chodzi o wyjazd, jako Przewodniczący Rady mogę Państwu udzielić 

delegacji, w związku z tym osoby, które chciałyby wyjechać, proszę zgłosić się do Biura 

Rady, odebrać delegację na samochód. Część z nas była już na takim wyjeździe, tych co chcą 

jechać, nie zabraniam, sfinansujemy ten wyjazd. Jeżeli jest taka potrzeba, to na farmę 

wiatrową, możecie Państwo Radni pojechać. 

Pan Burmistrz informuje, że 18 listopada, o godzinie 16 będzie spotkanie Radnych z Panem 

Burmistrzem w sprawie lokalizacji wiatraków w sali narad. 

Ban Burmistrz przekazał także, że po analizie oświadczeń majątkowych nie wpłynęły żadne 

zastrzeżenia dotyczące oświadczeń składanych przez osoby, które są do tego zobowiązane. 

Żadne z oświadczeń nie zostało przekazane do Centralnego Biura Antykorupcyjnego.  

Sekretarz dodał, że Pan Burmistrz informuje, że analiza oświadczeń majątkowych dokowana 

przez Urząd Skarbowy w Kluczborku nie została przekazana w terminie do 30 października, 

więc bazujemy na tym, co zostało przeanalizowane przez Pana Burmistrza, Pana 

Przewodniczącego i Pana Wojewodę. Po tych analizach nie ma żadnych zastrzeżeń co do 

złożonych oświadczeń majątkowych. Nie otrzymaliśmy analizy z Urzędu Skarbowego.  

Przewodniczący podziękował za wyjaśnienie. 

Rady Mateusz Dybka przekazał, że klubowi „Stąd Jesteśmy” nie chodziło o zgodę, czy 

delegację, ale o organizację wyjazdu do farmy wiatrowej. Czyli sami mamy sobie 

zorganizować spotkanie z inwestorem na farmy i nie będzie organizacji ze strony 

Przewodniczącego, takiego skoordynowanego, z pewną koncepcją, myślą pozyskania 

informacji?. Nie wiem, jakie jest zainteresowanie innych radnych tym tematem, który budzi 

żywą dyskusję, rozumiem argument, że część radnych była już na takim wyjeździe i nie ma 

potrzeby, ale może znajdą się niektórzy, którzy chcieliby podyskutować na miejscu, w terenie 

razem z inwestorem, a może nawet samorządowcami, którzy tam pełnią funkcję. 

Przewodniczący odpowiedział, że podczas konsultacji dotyczących planu zagospodarowania 

przestrzennego był Pan dyrektor i można było zadawać pytania. 

II Zastępca Burmistrza Dariusz Mazurczak dodał, że dotychczas organizowaliśmy wizyty 

studyjne w miejscach, jednostkach organizacyjnych, które są niejako podpięte pod gminę. To 

jest naturalna rzecz, że mamy u osób zarządzających pewne możliwości na organizowanie 

tego rodzaju wizyty. Trudno w tej chwili wymagać, żeby te podmioty wpuszczały na swoje 

obiekty radnych. 

Głos zabrał Radny Piotr Rewienko, przekazał, że podobnie jak dziesięć lat temu większość 

radnych pojechała w okolice Wielunia i tam nie chodziliśmy do inwestorów, którzy są 

właścicielami farm wiatrowych, tylko do mieszkańców, którzy mieszkają w pobliżu i 

pytaliśmy, jak im się żyje, czy odczuwają skutki negatywne wiatraków. To było 

organizowane przez Urząd, większość radnych pojechała i mieliśmy różne informacje, były 

też bardzo negatywne. Także myślę, że jest to możliwe, by taki wyjazd zorganizować. 

Głos zabrał Radny Konwiński. Przekazał, że w Klubie Radnych Ziemi Kluczborskiej 

ustalono, że jeżeli ktoś jest zainteresowany takim wyjazdem, to weźmie delegację od 

Przewodniczącego Rady Miejskiej i pojedzie w miejsce, które chciałby zobaczyć, natomiast 

nie ma tu żadnej dyscypliny, że powinni wszyscy Radni jechać, takie są ustalenia z naszej 

strony. 

Radny Cieplik poprosił, by pomyśleć, żeby utworzyć funkcję zastępcy Opiekuna 

Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kluczborku, bo mam zamiar współpracować z Radną Anną 

Król i Młodzieżową Radą, bo to dla mnie nie jest żadne ograniczenie i zawsze mogą do mnie 

przyjść. W związku z tym chciałbym oficjalnie, żeby była funkcja zastępcy. 

Odpowiedział II Zastępca Burmistrza Dariusz Mazurczak, że Ustawa o Samorządzie 



Gminnym precyzując zasady, tryb i sposób wyboru stwierdza tylko i wyłącznie o opiekunie, 

natomiast nie wskazuje nic na temat zastępcy ani innych funkcjach. Gdyby ustawodawca 

chciał, w ustawie znalazłby się taki zapis. 

Przewodniczący dodał, że w ustawie wskazany jest jedynie Opiekun. 

Radny Konwiński wniósł o przeprowadzenie konserwacji sprzętu audio na Sali plenarnej. 

Radny Piotr Rewienko złożył wniosek o powstanie komisji w sprawie Budżetu 

Obywatelskiego i żeby z każdego komitetu zgłosiła się jedna osoba z każdego klubu. 

Burmistrz Miasta Kluczborka poprosił, aby Radni, po jednej osobie z komitetu wyborczego, 

zgłaszali się do Biura Rady i zostanie zorganizowane spotkanie. I nad już przedstawionymi 

propozycjami będziemy obradować. 

Burmistrz Dariusz Mazurczak dodał, że Kluby radnych wiedzą, czego oczekują. 

Burmistrz Kielar dodał, żeby zrobić zadania inwestycyjne, bo taka jest potrzeba i zadowoli 

szerszą grupę mieszkańców. 

Radny Mateusz Dybka zapytał, na jakim etapie jesteśmy, jeśli chodzi o fabrykę bitumiczną 

asfaltowni? Czy już są informacje odnośnie RDOŚ-u, opinii albo jakichś szczegółów, które 

wpłynęły do urzędu. 

Burmistrz Miasta Kluczborka odpowiedział, że nie, jest to w tej chwili w RDOŚ-u i w 

Sanepidzie, Wody Polskie zrezygnowały, czyli przyjęły, że jest wszystko w porządku. Jest na 

etapie procedowania. Jeżeli będzie to zakończone, to można rozmawiać  Jesteśmy na strefie 

ekonomicznej. W Oleśnie, Opolu te bitumiczne zakłady są. Po to zakładaliśmy strefę 

ekonomiczną, żeby pewne zakłady w Kluczborku były. One naprawdę nie powinny szkodzić. 

Jeżeli RDOŚ wyda opinię negatywną, będzie na pewno odrzucenie. Nikt nie wyda nic, żeby 

szkodzić . 

Dodam, że Famak odwołał się do samorządowego kolegium odnośnie tego, że odrzuciliśmy 

procedowanie.  

 

7. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Pan Piotr Sitnik zamknął 

obrady VII sesji Rady Miejskiej w Kluczborku o godzinie 16:20. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kluczborku 

Piotr Sitnik 
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